
RM.0052-10/05 
Protokół Nr XXXVII/05 

z obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 23 listopada 2005 roku  
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim 
w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
W sesji udział wzięło 19 radnych.  
Radny nieobecny, usprawiedliwiony – Wojciech Radgowski. 
Radna nieobecna, nieusprawiedliwiona – Anna Zwara. 
 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 

1. Zygmunt Michalak  Burmistrz Koronowa. 
2. Andrzej Kołodziejczyk  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
3. Sławomir Marszelski  Z-ca Burmistrza Koronowa. 
4. Aleksandra Szyszka  Skarbnik Gminy. 
5. Teresa Polus   Sekretarz Gminy. 
6. Barbara Piłat   Kierownik Wydziału RGG UM. 
7. Maria Musiał    Kierownik Wydziału IPR UM. 
8. Kazimierz Kolander  Radca prawny. 
9. Dariusz Karwat   Kierownik MGOPS w Koronowie. 
10.Ryszard Chrzanowski      Dyrektor ZGKiM w Koronowie. 
11. Jan Klapczyński       Kierownik Wydziału FB UM. 

 
Porządek obrad XXXVII sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na 
sesję: 
 
1. Otwarcie obrad XXXVII sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXVII sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
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5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7. Składanie interpelacji.  
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 

XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2005 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości, sposobu jego poboru, zasad 
stosowania ulg i zwolnień oraz określenia inkasentów i ich 
wynagradzania. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym 
podatku. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Gminy Koronowo. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej, letniskowej i usług 
w Koronowie Tuszynach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w Koronowie, przeznaczonego pod budowę 
drogi, ścieżki pieszo-rowerowej, części trasy gazociągu średniego 
ciśnienia i sieci wodno – kanalizacyjnej. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego budownictwa mieszkaniowego we wsi Tryszczyn dz. 
406 gmina Koronowo. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim planie 
inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003-2007. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Miejskiej w Koronowie Nr XXXV/404/05 z dnia 28 września 2005 roku 
w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Koronowo. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany gruntów Gminy 
Koronowo z Koronowską Spółdzielnią Mieszkaniową w Koronowie. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przejęcie nieruchomości. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w 
miejscowości Tryszczyn. 
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21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego 
Programu współpracy organów Gminy Koronowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie”. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2006-2007 projektu pn. „Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej na terenie gminy Koronowo”. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2006 projektu pn. „Budowa ulicy Norwida i Zawadzkiego w 
Koronowie”. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 
dróg gminnych. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poręczenia kredytu. 
27. Informacja Burmistrza Koronowa z realizacji Uchwały Nr IX/109/03 

Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 26 czerwca 2003 roku w sprawie 
szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Koronowo. 

28. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Koronowie i informacja o przygotowaniu Zakładu do 
sezonu zimowego. 

29. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Koronowie i informacja o przygotowaniu Ośrodka do 
niesienia pomocy mieszkańcom w okresie zimy. 

30. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki Rady Miejskiej w Koronowie. 

31. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
32. Okolicznościowe wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Koronowie z okazji 85 rocznicy powstania samorządu terytorialnego 
na terenie Gminy Koronowo i 15 rocznicy odrodzenia samorządu w 
Polsce. 

33. Wyjazd radnych na teren Gminy Koronowo – wizytacja inwestycji 
gminnych. 

34. Zamknięcie obrad XXXVII sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXXVII sesji. 
 
Obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.  
Powitał zaproszonych gości, radnych gminy i powiatu, sołtysów, 
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przedstawicieli: OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek 
organizacyjnych Gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza 
Koronowa, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy i pracowników Urzędu 
Miejskiego w Koronowie. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie.  
W sesji udział wzięło 19 radnych. Nieobecni radni: Anna Zwara i 
Wojciech Radgowski. 
Radni Stanisław Gliszczyński i Tomasz Poraziński przybyli na obrady sesji 
w końcówce trzeciego punktu porządku obrad sesji. 
Listę obecności radnych dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad XXXVII sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są wnioski o zmianę porządku 
obrad dzisiejszej sesji? 
 
Radny Tomasz Gordon – wnoszę o wycofanie punktu 20 z porządku 
obrad, ponieważ nie ma uchwały zebrania wiejskiego. 
 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 17 głosami „za”. 
 
Radny Tomasz Gordon – wnoszę o wycofanie punktu 21 z porządku 
obrad, dlatego że nie do końca radni przedyskutowali ten temat. 
 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za”, przy jednym głosie 
„wstrzymującym”. 
 
Radny Tomasz Gordon – wnoszę o wycofanie punktu 26 z porządku 
obrad, ponieważ to zadanie do realizacji przejmuje Gmina. 
 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za”, przy jednym głosie 
„wstrzymującym”. 
 
Radny Tomasz Gordon – proponuję wprowadzić do porządku obrad 
punkt 19a rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2005 projektu pn. „Budowa pieszo – jezdni w 
Pieczyskach”. 
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Wniosek przeszedł jednogłośnie 17 głosami „za”. 
 
Radny Tomasz Gordon – proponuję o wprowadzenie punktu 19b 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w latach 
2005-2008 projektu pn. „Hala sportowo – widowiskowa w Koronowie”. 
 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym”. 
 
Radny Tomasz Gordon – proponuję o wprowadzenie jako punkt 19c 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w roku 
2006-2009 projektu pn. „Utworzenie strefy rekreacji dziecięcej przy 
Szkole Podstawowej nr 2 w Koronowie”. 
 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym”. 
 
Na obrady sesji przybyli radni: Stanisław Gliszczyński i Tomasz 
Poraziński. Odtąd w obradach sesji uczestniczy 19 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po wprowadzonych 
zmianach porządek obrad XXXVII sesji. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Kto wnosi uwagi lub zastrzeżenia 
do protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie? 
  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu. 
 
Radni 17 głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym” i braku 
głosów „przeciw” przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad XXXVI 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa 
w okresie między sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do sprawozdania Burmistrza Koronowa nie wnieśli uwag i 
zastrzeżeń. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
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Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poinformował, że na ostatniej sesji 
Rady jak również w okresie między sesjami radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Tomasz Gordon złożył w imieniu mieszkańców sołectwa 
Tryszczyn, Rady Sołeckiej i swoim podziękowanie za podjęcie uchwały 
przez Wysoką Radę w sprawie odbudowy świetlicy wiejskiej w 
Tryszczynie. Podziękowanie skierował również do wszystkich tych, którzy 
w jakikolwiek sposób przyczynili się do odbudowy tej świetlicy. 
Poinformował ponadto, że świetlica została uroczyście przekazana 
społeczeństwu sołectwa Tryszczyn w dniu 20 listopada 2005 roku.  
 
Radny Tomasz Poraziński zapytał: 
 

1. Czy powstanie Inkubator Przedsiębiorczości w Bursie? 
2. Jakie są szanse na przystąpienie  do Funduszu Poręczeń 

Kredytowych dla małych i średnich przedsiębiorstw w Koronowie?  
 
Radny Maciej Makowski złożył wniosek o zamontowanie tabliczki z 
napisem „MIASTO MONITOROWANE” pod każdą tablicą z napisem 
KORONOWO znajdujące się przed wjazdem do miasta. 
 
Radny Michał Gmys odczytał pismo skierowane na jego ręce jako 
Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady 
Miejskiej w Koronowie przez Kierownika Świetlicy Wiejskiej  i Sołtysa 
Sołectwa Starego Dworu celem przedstawienia na sesji treści 
następującej: „W imieniu Sołtysa wsi Stary Dwór i Kierownika świetlicy 
wiejskiej w Starym Dworze pragnę przekazać serdecznie podziękowanie 
Dyrektorowi p. Arlecie Mateja oraz pracownikom Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Kultury  na nieocenioną pomoc i wkład pracy w remont sali 
świetlicy i centralnego ogrzewania. Zaangażowanie pracowników i 
przekazywanie prywatnych materiałów pozwoliło na bardzo sprawne 
zakończenie prac, a tym samym możliwość uruchomienia ogrzewania i 
szybkiego oddania sali do zajęć merytorycznych.”  
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Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Wczoraj odbyło się posiedzenie Komisji 
Finansów i Budżetu. Nie było mowy o zwiększeniu wydatków na zakup 
wiat o kwotę 10 tyś. zł., o zmniejszeniu wydatków na kanalizację 
sanitarną III etap w Mąkowarsku o kwotę 15 tyś. zl. i zwiększeniu 
środków na sport w wysokości 5 tyś. Skąd to się wzięło? Dlaczego 
dzisiaj?  
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – O wiatach była mowa na 
wczorajszej Komisji, zaś ze spraw dodatkowych, które dzisiaj przed sesją 
referowała Pani Skarbnik to doszła sprawa sportu. Zakończyły się 
rozgrywki w IV lidze. Victoria zajęła pierwsze miejsce w grupie jest 
szansa na awans do III ligi. Chciałem zaproponować kwotę 5 tys. zł. dla 
tego klubu w formie nagrody. Victoria ma budżet w wysokości 300 tyś. 
nasze wsparcie wynosi ok. 80 tyś. zł. Jest to klub, który pracuje bardzo 
dobrze i promuje naszą gminę. Powinniśmy robić wszystko, by ten klub 
wspierać. Pomysł ten zrodził się w zasadzie dzisiaj. Jeśli radni powiedzą 
nie, to my się tutaj nie będziemy upierać. 
Jeśli chodzi o środki na kanalizację sanitarną w Mąkowarsku wiadomo, że 
2 grudnia rozstrzygamy przetarg. Środki na III etap będą mogły być 
spożytkowane w 2006 r. My w projekcie budżetu te środki mamy 
zaplanowane, więc te, które mamy w tym roku są rozdysponowywane. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Propozycja Pana Burmistrza 
uhonorowania Victorii bardzo mi się podoba. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – ja również nie mam nic na, przeciw, aby 
Victorię uhonorować, ale wczoraj odbyła się komisja najważniejsza, jeśli 
chodzi o sprawy budżetowe. Rozumiem, że pomysł zrodził się dopiero 
dzisiaj, ale to tak wygląda, jakby Victoria wczoraj wieczorem dopiero 
wygrała.  
 
Burmistrz Koronowo Zygmunt Michalak – Pracujemy ostatnio na 
wysokich obrotach. Powiem szczerze pomysł nagrodzenia Victorii zrodził 
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się dopiero dzisiaj rano. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Kwota nie jest zbyt duża, żeby 
szczególnie się nad nią zastanawiać, chodzi natomiast o sam fakt.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Te 5 tyś. zł. to forma nagrody Burmistrza 
Koronowa dla klubu? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Dla Klubu na sfinansowanie na 
przykład zgrupowań w formie nagrody. 
 
Radny Alfons Malinowski – Zwiększa się środki na zakup nowych wiat? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak - Tak na zakup nowych i będą 
one postawione w tych miejscach, gdzie ich jeszcze nie ma. 
 
Radny Maciej Makowski – To zwiększenie o kwotę 30 tyś. na 
dofinansowanie wyposażenia nowo wybudowanych obiektów  szkół i 
placówek oświatowych idzie do Szkoły Podstawowej nr 2 w Koronowie? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Nie, został złożony projekt 
przez Wtelno na dwie pracowanie. Ostatecznie uznana została jedna 
pracownia, na którą otrzymano 30 tyś. zł. dla Wtelna na urządzenie 
jednej pracowni. To jest decyzja sprzed kilku dni.   
 
Radny Maciej Makowski – Uważam, że to powinno być bardziej 
rozbudowane w uzasadnieniu projektu uchwały, kto wygrał itd. 
  
Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska – Ministerstwo Edukacji 
Narodowej ogłosiło, że z 0,6 % rezerwy budżetowej można składać 
dodatkowe wnioski na wyposażenie obiektów oświatowych, które zostały 
oddane do użytku w bieżącym roku lub w ostatnim kwartale roku 
ubiegłego, a nie dostały dotychczas dotacji. Ponieważ w Zespole Szkół 
we Wtelnie pozyskano dwie dodatkowe izby w tym okresie, o którym 
ministerstwo wspominało złożony został wniosek o przyznanie środków 
na wyposażenie tych dwóch izb lekcyjnych. Ministerstwo uznało ten 
wniosek i dało 50% środków, o jakie wnioskowaliśmy na urządzenie 
pracowni fizycznej i chemicznej. Z tych środków, które otrzymaliśmy 
będzie wyposażona jedna pracownia łączna fizyko-chemiczna. Do 15 
grudnia wyposażenie powinno się już w szkole znaleźć.  
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
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Wynik głosowania uchwały ustalono po ponownym głosowaniu z uwagi 
na nie sumowanie się głosów. 
Uchwała Nr XXXVII/420/05 zmieniająca Uchwałę 
Nr XXVIII/318/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2005 rok podjęta została  18 
głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym” i braku 
głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości, sposobu jego 
poboru, zasad stosowania ulg i zwolnień oraz określenia 
inkasentów i ich wynagradzania. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję. 
 
Radny Tomasz Gordon – Na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu, 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego stawki te były bardzo szeroko 
dyskutowane. Komisja do projektu uchwały wprowadziła dwie zmiany. 
W punkcie 1 Komisja proponuje wprowadzić od 1 m² powierzchni 
użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części stawkę 0,50 zł. zamiast 
proponowanej 0,52 zł. 
Drugą zmianę Komisja proponuje, aby w punkcie 1 ppkt 11c od 1 m² 
powierzchni gruntów pozostałych zamiast proponowanej 0,16 zł. 
wprowadzić 0,17 zł.  
I jest to wniosek Komisji o wprowadzenie zmian do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał oba wnioski pod głosowanie. 
Pierwszy wniosek przeszedł jednogłośnie 19 głosami „za”. 
Drugi wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Radny Michał Gmys – Ja odnośnie punktu 1 ppkt 3 na prowadzenie 
działalności gospodarczej w zakresie wypoczynku i turystyki w tym 
ośrodków wczasowych, campingów i pól namiotowych. W ubiegłym roku 
obniżyliśmy tą stawkę, co uszczupliło nasz budżet. Słyszeliśmy wówczas 
zapewnienia naszego kolegi Tomka Porazińskiego o działaniach 
zmierzających do obniżenia cen za usługi w ośrodkach wczasowych. W 
tej chwili chciałbym usłyszeć informację na temat tego, w jakim stopniu 
obniżenie tej stawki przyczyniło się do promocji i jakie są efekty 
pozytywne obniżenia tej stawki? 
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Radny Tomasz Poraziński – Musimy sobie odpowiedzieć na kilka pytań, 
czy możemy o kwestii podatku, przełożenia podatku na bezpośrednią 
działalność oszacować  to w ciągu jednego roku, myślę, że częściowo 
tak, bo nie można składać deklaracji, jeśli one nie mają odzwierciedlenia 
w rzeczywistości. Faktycznie tak jest, że być może o kwestiach 
związanych z kosztami noclegów trudno jest rozmawiać w tym 
momencie. W ogóle o podatkach w turystyce na Komisjach nie mogliśmy 
o tym przedyskutować. Na Komisji Oświaty jedynie liznęliśmy ten temat i 
tak na dobrą sprawę nie mogliśmy przedłożyć tego projektu tym 
osobom, które się turystyką zajmują. Druga kwestia, jest taka, że ja 
Panu Przewodniczącemu dostarczę te informacje i to dosyć szczegółowe.  
Ja dopiero teraz rozpocząłem dyskusję na temat kwestii przełożenia 
podatku na kwestie wysokości opłat za noclegi. My nie możemy 
bezpośrednio wkraczać w kompetencje ośrodków, nie możemy nakazać, 
żeby te ceny poszły od razu w dół. Ja zachęcam ośrodki wczasowe do 
tego by spróbować wybrać pewien system, który będzie obowiązywał w 
większym naszym kompleksie. By to był system obowiązujący we 
wszystkich ośrodkach, który będzie przewidywał zniżki np. od 
poniedziałku do piątku. To wszystko będzie miało miejsce, ale proszę o 
cierpliwość. To, co robimy w sektorze turystyki jest bardzo ważne. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Te sezon turystyczny był bardzo 
dobry. Również dla naszych ośrodków. Kierownicy naszych ośrodków 
generalnie nie narzekali. Pojawiła się również inna tendencja. W tym 
roku byliśmy po raz pierwszy na Międzynarodowych Targach 
Turystycznych w Poznaniu. Rozmawiałem z szefami kilku ośrodków i 
gospodarstw agroturystycznych, którzy są zainteresowani tym, żeby 
przekazać nam ulotki, foldery ośrodków za pewną odpłatnością. Będzie 
to jakaś ulga dla Gminy w sfinansowaniu pobytu na targach 
turystycznych. Myślę, że w przyszłym roku dojdzie to do skutku.   
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – My przedkładając propozycje 
na Komisjach wszystkich stawek podatkowych zastanawialiśmy się 
bardzo poważnie na wszystkimi tymi stawkami. Były prowadzone również 
rozmowy z szefami ośrodków wczasowych. Jest pewne ożywienie, 
natomiast w ciągu jednego roku naprawdę jest bardzo trudno ocenić na 
ile to ożywienie jest wynikiem obniżonej tej stawki, na ile jest wynikiem 
pogody, na ile jest wynikiem poprawy finansów poszczególnych osób 
korzystających. Uznaliśmy, że jeden rok jest za mało do rzetelnej oceny 
całego tego zjawiska.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Ta stawka zaproponowana w tym 
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projekcie uchwały jest na poziomie tegorocznej stawki? 
 
Pan Jan Klapczyński – tak. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/421/05 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości, sposobu jego poboru, zasad 
stosowania ulg i zwolnień oraz określenia inkasentów i ich 
wynagradzania podjęta została 17 głosami „za”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych i 
zwolnień w tym podatku. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania, wątpliwości do 
projektu uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/422/05 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych i zwolnień w tym 
podatku podjęta została jednogłośnie 19 głosami „za” przy 
braku głosów: „przeciw” i „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu 
Gminy Koronowo. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Projekt Statutu mają wszyscy 
Radni. Zapoznali się z jego treścią. Proszę Pana Przewodniczącego 
Komisji Statutowej o przedstawienie zmian. Wnoszę o nie czytanie 
całego Statutu, a tylko przedstawienie zmian. 
Za wnioskiem Przewodniczącego Rady o nie czytanie całego projektu 
Statutu głosowali wszyscy radni. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Zamiany wprowadzone do Statutu 
dotyczyły natury merytorycznej w związku z podjęciem przez Radę 
decyzji o przystąpieniu do akcji „Przejrzysta Polska”.  
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W związku z tym przyjęliśmy na siebie kilka zadań a dotyczyły one m.in.: 
sposobu głosowania tj. imiennego głosowania, inicjatywy 
uchwałodawczej mieszkańców. Zmiany te nie odbiegają zasadniczo od 
meritum poprzedniego statutu. Żeby zadania te do końca roku 
zaraportować potrzebne jest dzisiaj przyjęcie tych zmian. 
  
Zmiany dotyczą § 63, dodaliśmy § 63a jeśli można odczytam go:  
 
„1. Głosowanie w sprawie uchwał odbywa się jawnie imiennie poprzez 
wyczytanie imienia i nazwiska radnego  oraz ustne oświadczenie 
radnego czy jest „za”, „przeciw”, czy „wstrzymuje się” od głosu. Rada 
może podjąć decyzję o przeprowadzeniu głosowania imiennego również 
w innych sprawach. 
 

2.Głosowanie jawne imienne zarządza i przeprowadza Przewodniczący 
obrad. Przewodniczący Rady, Wiceprzewodniczący Rady względnie 
Sekretarz obrad, bądź inni radni wyznaczeni przez Przewodniczącego 
obrad, przeliczają oddane glosy „za”, „przeciw” i „wstrzymuję się” oraz 
porównują je z listą radnych obecnych na sesji, względnie dodatkowo z 
ustawowym składem Rady. 
 
3. Wyniki głosowania ogłasza Przewodniczący obrad i nakazuje 
odnotowanie wyników głosowania w protokole. 
 
4. Lista glosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu obrad z 
sesji. 
 
5. Rada może podjąć decyzję o przeprowadzeniu głosowania uchwał w 
drodze głosowania jawnego przez podniesienie ręki na wniosek 
zgłoszony przez radnego.” 

 
Radny Stanisław Gliszczyński – druga zmiana to jest § 102 ust. 3 pkt 2 
„osoby w charakterze biegłych lub ekspertów” tu proszę do tego dodać 
„oraz inne osoby”, ponieważ na ostatniej Komisji Statutowej była 
propozycja Pana Malinowskiego bo cały ten rozdział dotyczy pracy 
Komisji Rewizyjnej, po to żeby zapraszać inne osoby na posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej. Radca prawny do tego zapisu nie ma żadnych uwag, 
zatem wprowadzamy tę zmianę. 
W postanowieniach końcowych wkradł się błąd, bo traci moc uchwała 
nie XXXI/413/2001 z dnia 29 sierpnia 2001 r. a proszę wpisać, że traci 
moc uchwała Nr VI/61/2003 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 19 
marca 2003 r. w sprawie Statutu Gminy Koronowo, opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego Nr 58, poz. 
959 z dnia 16 czerwca 2003 r.” I to są wszystkie zmiany. 
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Sekretarz Gminy Teresa Polus – Jest jeszcze jedna zmiana we 
wszystkich pozycjach statutu gminy, zmienia się zapis dotyczący 
stanowiska obsługi Rady było „stanowisko d/s obsługi Rady”  po zmianie 
jest „stanowisko ds. Rady Miejskiej”.  Jest to dostosowanie do 
Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miejskiego. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Wszystkie zmiany w projekcie 
statutu są widoczne, bo są wytłuszczone i podkreślone. 
 
Radna Maria Kulczyk odczytała postanowienia końcowe projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Radny Alfons Malinowski – Zgłosiłem wniosek o zmianę Statutu, ale 
otrzymałem odpowiedź Pana radcy prawnego na te wnioski. Uważam 
jednak, że do podstawy prawnej powinien być dodany art. 163 i art. 169 
ust. 1 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z uwagi na to, że mam 
odrębne zdanie na to.   
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Pan radny zgłosił taką propozycję, aby w 
podstawie prawnej oprócz art. 169 ust. 4 Konstytucji RP był art. 163 i 
169 ust. 1. Natomiast w odpowiedzi Pana mecenasa Grabasa udzielonej 
na Komisji i później pisemnie, tu odczytam odpowiedź „Wniosek Pana 
Malinowskiego o rozszerzenie podstawy prawnej Uchwały Rady Miejskiej 
o art. 163 i 169 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej jest zbyteczny. 
Dotychczas stosowana podstawa prawna Statutu jest wystarczająca. 
Postanowienia art. 163 – 172 Konstytucji odnoszą się do samorządu 
terytorialnego. Zadania poszczególnych samorządów terytorialnych 
określają natomiast ustawy: 

a) z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 
b) z 5 czerwca 1995 r. o samorządzie powiatowym, 
c) z 5 czerwca 1998 o samorządzie wojewódzkim, 
d) z 24 lipca 1998 r. o wprowadzeniu trójszczeblowego podziału 

terytorialnego państwa. 
Tym samym szczególną podstawą uchwalenia Statutu Gminy Koronowo 
jest ustawa o samorządzie gminnym i znajdujące się w niej przepisy 
legitymujące Radę Miejską do określenia ustroju wewnętrznego. Zasadę 
tę wyraża zresztą art. 169 ust. 4 Konstytucji stanowiąc, że ustrój 
wewnętrzny jednostek samorządu terytorialnego określają w granicach 
ustaw, ich organy stanowiące”. 
Ten art. 169 ust. 4 Konstytucji RP jest przywołany w podstawie prawnej 
projektu. Natomiast Pan Malinowski proponuje rozszerzyć jeszcze o art. 
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163 i art. 169 ust. 1. Myślę, że odpowiedź jest tu jednoznaczna.  
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/423/05 w sprawie Statutu Gminy 
Koronowo podjęta została 18 głosami „za” przy jednym głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej, letniskowej i 
usług w Koronowie Tuszynach. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu 
uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/424/05 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej, letniskowej i 
usług w Koronowie Tuszynach podjęta została 18 głosami „za” 
przy jednym głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w Koronowie, 
przeznaczonego pod budowę drogi, ścieżki pieszo-rowerowej, 
części trasy gazociągu średniego ciśnienia i sieci wodno – 
kanalizacyjnej. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu 
uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/425/05 w sprawie przystąpienia do 
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sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w Koronowie, 
przeznaczonego pod budowę drogi, ścieżki pieszo-rowerowej, 
części trasy gazociągu średniego ciśnienia i sieci wodno – 
kanalizacyjnej podjęta została jednogłośnie 19 głosami „za” 
przy braku głosów: „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego budownictwa mieszkaniowego we wsi 
Tryszczyn dz. 406 gmina Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania do projektu 
uchwały? 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/426/05 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego budownictwa mieszkaniowego we wsi 
Tryszczyn dz. 406 gmina Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 19 głosami „za” przy braku głosów 
„wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk po przerwie wznowił obrady sesji. 
Obecnych 19 radnych. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
wieloletnim planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 
2003-2007. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – W materiałach, które dostaliśmy w 
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projekcie uchwały w podstawie prawnej jest powielona dwukrotnie ta 
sama zmiana ustawy. 
 
Radca prawny Kazimierz Kolander – Tak to jest publikowane w 
programie komputerowym, który my mamy. To jest rozpowszechnione 
na całą Polskę. Spisujemy dokładnie tak, jak jest w komputerze. 
Natomiast, dlaczego tak jest? To ja po prostu nie jestem w stanie 
odpowiedzieć. Dlatego, że są zasady zawarte w specjalnej ustawie o 
zasadach techniki legislacyjnej i autorzy, którzy opracowują te programy 
komputerowe muszą mieć argument na to, że tak to jest napisane. To 
nie jest to samo, mimo, iż ten sam akt prawny jest dwa razy 
powtórzony. 
Żeby nie było sporu z organem nadzoru spisuję tak jak to jest w 
programie komputerowym. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/427/05 w sprawie zmian w wieloletnim 
planie inwestycyjnym gminy Koronowo na lata 2003-2007 
podjęta została 18 głosami „za” przy jednym głosie 
„wstrzymującym” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Rady Miejskiej w Koronowie Nr XXXV/404/05 z dnia 
28 września 2005 roku w sprawie uchwalenia studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta i gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Chciałbym dodać, że jeszcze 
dzisiaj faksem dotarło do mnie pismo Pana Mariusza Ciesielskiego, który 
zwraca się w tej samej sprawie. Jest to już kolejne pismo. Ma w nim 
pretensje do mnie, których nie bardzo rozumiem. Dwie odpowiedzi już 
dostał, zasadne i prawidłowe. Pismo dzisiejsze przekazałem obiegiem 
radnym, żeby się z nim zapoznali a teraz otwieram dyskusję nad 
projektem uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Rozumiem, że nie ma możliwości 
uchylenia tej uchwały? 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Na ostatniej sesji głosowaliśmy za 
wprowadzeniem tego projektu do porządku. W tej chwili żeby można 
było umożliwić wnioskodawcy dalsze zamierzenia musimy przeprowadzić  
przez sesję tę sprawę.   
 
Radny Stanisław Gliszczyński – W tej chwili nie ma możliwości do 
Studium wprowadzenia tych wniosków? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Nie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Przedstawię trochę historii. My 
już w roku 2003, a dokładnie 23 września podjęliśmy uchwałę o 
przystąpieniu do zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Koronowo. Następnie 
24 maja 2004 r. ogłosiliśmy w prasie  informację o możliwości składania 
wniosków do Studium. Następnie ustaliliśmy, że te wnioski można 
składać do końca czerwca 2004 r. W związku z tym, że były sygnały, iż 
ten termin jest zbyt krótki szczególnie, jeśli chodzi o tematy rolne tzn. 
przekształcenia terenów rolnych na leśne wydłużyliśmy termin do 30 
września 2004 r. W roku 2005 przekazaliśmy Studium do uzgodnień.  
Po uzgodnieniach zgodnie z procedurą wynikającą z ustawy nastąpiło 
wyłożenie Studium do publicznego wglądu. Było to od 1 czerwca do 1 
lipca 2005 r. Wówczas jeszcze było można składać uwag co do Studium  
i ewentualnie nowe wnioski. W trakcie wyłożenia była jeszcze dyskusja 
publiczna i następnie na sesji wrześniowej Rada uchwaliła to Studium.  
Natomiast pierwszy wniosek Pana Ciesielskiego wpłynął 21 września 
2005 r. Wnioski pozostałych wnioskodawców w liczbie ok. dziesięciu na 
dwa, trzy dni przed sesją. 
Gdybyście Państwo przyjęli sugestie wnioskodawców i teoretycznie 
uchylili uchwałę, to wstrzymujemy wszystkie prace na terenie gminy. Od 
pewnego czasu, żeby móc dokonać przekształcenia ten zapis musi być 
zawarty w Studium uwarunkowań. My po to przystąpiliśmy szybko do 
opracowania zmian do Studium i do jego uchwalenia by umożliwić 
procesy inwestycyjne na terenie Gminy Koronowo. Gdybyśmy chcieli 
uwzględnić wniosek wnioskodawcy wówczas byśmy musieli uchylić 
uchwałę, przystąpić jeszcze raz do całej procedury i my do końca nie 
wiemy czy te tereny tego Pana, czyli las będzie można przekształcić. 
Musi być tu opinia pozytywna ochrony środowiska, lasów państwowych 
itd. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Żeby można prace do przodu 
posuwać to powinniśmy naszą uchwałę z poprzedniej sesji utrzymać w 
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mocy i dzisiejszy projekt uchwały odrzucić.   
 
Radny Maciej Makowski – Wnioskodawca pisał, że nie mógł złożyć 
swojego wniosku nie z Jego winy. Uważam, że w tym momencie jest to 
nieprawdą, gdyż wszystkie ogłoszenia o wyłożeniu Studium łącznie z 
terminami było ogłoszone w prasie lokalnej. Jest to niesłuszny zarzut 
wobec Gminy.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński –  Chciałbym, żeby Pan mecenas rozwiał 
wszelkie wątpliwości i zacytuję treść tego pisma: „Rozpatrując dalsze 
czynności planistyczne, które przeprowadził UM wnoszę również, że mój 
faktyczny interes prawny został naruszony, ponieważ przedmiotowy 
projekt Studium nie został wyłożony „do publicznego wglądu na okres 30 
dni”. Urząd wyłożył projekt Studium w okresie od 01.06-01.07.2005 r. 
(daje to 31` dni kalendarzowych) ale na pewno nie był to publiczny 
wgląd na okres 30 dni, ponieważ odliczając 4 niedziele daje to nam 
publiczny wgląd na okres 27 dni co jest sprzeczne z zapisem przepisu 
ustawy.” 
 
Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
w Koronowie Maria Musiał – Mamy już odpowiedź z Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Studium zostało 
sprawdzone i mamy pisemne zatwierdzenie opracowania Studium 
zgodnie z planem.  
Natomiast, jeśli chodzi o te 30 dni to nie ma w ustawie żadnej informacji, 
że te 30 dni mają to być dni robocze. Jest mowa tylko 30 dni.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk poddał pod głosowanie radnych 
projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w 
Koronowie Nr XXXV/404/05 z dnia 28 września 2005 roku w sprawie 
uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Koronowo. 
 
Radni jednogłośnie 19 głosami „przeciw” odrzucili przyjęcie 
w/w projektu uchwały.  
 
Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany 
gruntów Gminy Koronowo z Koronowską Spółdzielnią 
Mieszkaniową w Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Nie głosował radny Stanisław 
Gliszczyński. 
Uchwała Nr XXXVII/428/05 w sprawie zamiany gruntów Gminy 
Koronowo z Koronowską Spółdzielnią Mieszkaniową w 
Koronowie podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za” przy 
braku głosów „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Obrady sesji opuścił radny Tomasz Poraziński. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przejęcie nieruchomości. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zadali pytań. 
 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Nie głosował chwilowo 
nieobecny radny Tomasz Poraziński. 
Uchwała Nr XXXVII/429/05 w sprawie wyrażenia zgody na 
przejęcie nieruchomości podjęta została 12 głosami „za” przy 2 
głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 19a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2005 projektu pn. „Budowa pieszo –  jezdni w 
Pieczyskach”. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Maciej Makowski – Umowa nie jest jeszcze podpisana? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Nie umowa nie jest jeszcze 
podpisana, ale środki mamy przyznane. Taka informacja jest w 
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internecie. 
 
Radny Maciej Makowski – Czy realizacja tego zadania nie jest zagrożona? 
Do końca roku pozostało nam zaledwie półtora miesiąca. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Realizacja tego zadania będzie 
w 2006 roku. 
 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. Nie głosował chwilowo 
nieobecny radny Tomasz Poraziński. 
Uchwała Nr XXXVII/430/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2005 projektu pn. „Budowa pieszo – jezdni w Pieczyskach” 
podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za” przy braku 
głosów: „przeciw” i głosów „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 19b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w latach 2005-2008 projektu pn. „Hala sportowo  – 
widowiskowa w Koronowie”. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Czy jest podpisana umowa z wykonawcą? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Podpisanie umowy z 
wykonawcą zaplanowane jest na piątek tj. na 25 listopada 2005 r. 
 
Na salę obrad wrócił radny Tomasz Poraziński. Obecnych 19 radnych. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Z samej ciekawości, czy wie Pan ile 
uchwał dotychczas zostało podjętych w sprawie hali? 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Kilka, ale myślę, że nie był to 
czas stracony. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/431/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
latach 2005-2008 projektu pn. „Hala sportowo – widowiskowa 
w Koronowie”  podjęta została jednogłośnie 19 głosami „za” 
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przy braku głosów: „przeciw” i głosów „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 19c. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2006-2009 projektu pn. „Utworzenie strefy 
rekreacji dziecięcej przy Szkole Podstawowej nr 2 w 
Koronowie”. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto chce zabrać głos? 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/432/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w   
roku 2006-2009 projektu pn. „Utworzenie strefy rekreacji 
dziecięcej przy Szkole Podstawowej nr 2 w Koronowie” podjęta 
została jednogłośnie 19 głosami „za” przy braku głosów: 
„przeciw” i głosów „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw 
ulicom w miejscowości Tryszczyn. 
 

Punkt zdjęty z porządku obrad XXXVII sesji. 
 
Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Wieloletniego Programu współpracy organów Gminy Koronowo 
z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie”. 
 
Punkt zdjęty z porządku obrad XXXVII sesji. 
 
Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Do projektu uchwały dołączony 
jest jako załącznik Lokalny Program Rewitalizacji Miasta Koronowa.  
Wszyscy radni ten program otrzymali na piśmie. Proszę o pytania. 
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Radny Stanisław Gliszczyński – Program ten możemy jeszcze uzupełnić? 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Tak. 
 
Radny Maciej Makowski – Chciałbym, żeby wprowadzone zostało 
sprostowanie w tabeli 13. Najwięksi pracodawcy na terenie Koronowa. 
Wnoszę, aby znalazł się tam Zakład Karny w Koronowie. Jest to jeden z 
większych zakładów zatrudniający ponad 160 pracowników.  
 
Wniosek przeszedł 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 5 głosach 
„wstrzymujących”.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Poprawka została przyjęta. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Wnoszę, aby do tabeli Nr 13 dopisać 
Zespół Szkół Zawodowych im. Gen. Stanisława Maczka w Koronowie. 
 
Wniosek przeszedł 13 głosami „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących”.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Wniosek został przyjęty. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/433/05 w sprawie przyjęcia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Miasta Koronowa podjęta została 
jednogłośnie 19 głosami „za” przy braku głosów: „przeciw” i 
głosów „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2006-2007 projektu pn. „Termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej na terenie gminy Koronowo”. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
Brak dyskutantów. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/434/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2006-2007 projektu pn. „Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej na terenie gminy Koronowo” podjęta 
została jednogłośnie 19 głosami „za” przy braku głosów: 
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„przeciw” i głosów „wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji w roku 2006 projektu pn. „Budowa ulicy Norwida i 
Zawadzkiego w Koronowie”. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o pytania, uwagi do 
projektu uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Myśmy już to zadanie ujęli w 
inwestycjach. Ta uchwała jest wywołana po to by to zadanie realizować? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Nie. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Teraz mamy podjąć uchwałę w sprawie 
przyjęcia do realizacji w roku 2006 projektu pn. „Budowa ulicy Norwida i 
Zawadzkiego w Koronowie” a wcześniej przyjęliśmy wieloletni plan 
inwestycyjny, w którym pod pozycją 44 jest Budowa ulicy Norwida i 
Zawadzkiego w Koronowie. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Teraz podejmując tę uchwałę 
intencyjną wyrażamy zgodę na to, by w przyszłym budżecie roku 2006 to 
zadanie tam się znalazło. 
To jest tak. Najpierw musi być podjęta uchwała intencyjna i radni 
wyrażają zgodę, że to zadanie należy wprowadzić. Następnie to zadanie 
winniśmy wprowadzić do wieloletniego planu inwestycyjnego i wówczas 
do budżetu na dany rok. W związku z tym, że budżet na rok 2006 będzie 
dopiero uchwalany, ale ta uchwała jest nam potrzebna już teraz. My do 
wniosku musimy dołączyć uchwałę, z której wynika, że radni wyrażają 
zgodę na to zadanie, bo projekt budżetu nie jest dokumentem wiążącym 
dla nikogo. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Moim zdaniem uchwała w sprawie 
zaliczenia ul. Norwida do kategorii dróg gminnych powinna być najpierw 
podjęta. Później o przyjęciu tego zadania do realizacji. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Kolejność w podejmowaniu 
uchwał jest ważna, ale one się uzupełniają. 
W sprawie tej uchwały intencyjnej. Jeśli my chcemy złożyć wniosek o 
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pozyskanie środków, to do tego wniosku musimy dołączyć uchwałę 
intencyjną, z której wynika, że Rada wyraża zgodę na realizację tego 
zadania w przyszłym roku. Również musimy dołączyć wieloletni plan 
inwestycyjny jako uchwałę obowiązującą. Natomiast projekt uchwały na 
rok 2006 nie jest dokumentem wiążącym tylko prowizorium.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – proszę Pana mecenasa, aby na moje 
wątpliwości, co do kolejności podejmowania uchwał odpowiedzi udzielił 
na piśmie. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/435/05 w sprawie przyjęcia do realizacji w 
roku 2006 projektu pn. „Budowa ulicy Norwida i Zawadzkiego w 
Koronowie” podjęta została 17 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia 
dróg do kategorii dróg gminnych. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Obrady sesji opuścił radny Piotr Jagielski. Obecnych 18 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Maciej Makowski – Do tej pory, jaka to była droga? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Ta droga dotąd nie była 
sklasyfikowana. Mamy drogi krajowe, wojewódzkie, powiatowe i gminne, 
natomiast pozostałe są pozostałymi drogami. Żeby otrzymać 
dofinansowanie trzeba udowodnić, że jest to droga gminna i ważna dla 
mieszkańców. 
  
Radny Stanisław Gliszczyński – Mam prośbę, aby Pan mecenas przy 
wyjaśnieniu moich wątpliwości, o które prosiłem przy rozpatrywaniu 
poprzedniego projektu uchwały dot. kolejności podejmowania uchwał, 
aby wyjaśnił, dlaczego w uzasadnieniu piszemy „ulica Norwida w 
Koronowie zalicza się do kategorii dróg gminnych, ponieważ spełnia 
wymogi przewidziane dla tego typu dróg”. Najpierw zalicza się, a potem 
podejmujemy uchwałę o zaliczeniu do kategorii dróg gminnych.  
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Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Bo tylko uchwałą Rady można 
zaliczyć tę ulicę do kategorii dróg gminnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Ale jednocześnie musi spełnić 
jakieś warunki ta droga. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – W uzasadnieniu trzeba było napisać, że 
zalicza się do kategorii dróg gminnych, ale że spełnia warunki może być 
drogą gminną i podejmujemy taką uchwałę. Bo z uzasadnienia wynika, 
że ona jest drogą gminną i podejmujemy uchwałę o tym, że ona jest 
gminna. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - Nie każda droga gminna jest 
kategorii drogi gminnej.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – To wcześniej ulica Zawadzkiego jaką 
drogą była? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – Była drogą gminną. 
 
Radna Danuta Czarnotta – Napisać w uzasadnieniu, że ulica Norwida 
spełnia wymogi rogi gminnej, dlatego podejmujemy tą uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy Pan radny Gliszczyński zgodzi 
się z tym, aby wprowadzić do uzasadnienia taki zapis, że spełnia ta 
droga wymogi drogi gminnej i podejmujemy tę uchwałę? 
 
Wrócił radny Piotr Jagielski. Obecnych 19 radnych. 
 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych. 
Uchwała Nr XXXVII/436/05 w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych podjęta została jednogłośnie 19 
głosami „za” przy braku głosów: „przeciw” i głosów 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poręczenia 
kredytu. 
  
Punkt zdjęty z porządku obrad sesji. 
 
Ad. 27. Informacja Burmistrza Koronowa z realizacji Uchwały Nr 
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IX/109/03 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 26 czerwca 2003 
roku w sprawie szczegółowych zasad utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Koronowo. 
 
Informację w skrócie przedstawił Z- ca Burmistrza Koronowa Sławomir 
Marszelski. Radni informację otrzymali na piśmie. 
Informację załączono do protokołu z sesji. 
 
Obrady sesji opuścili radni: Kazimierz Szewczyk, Tomasz Poraziński, 
Maciej Makowski i Michał Gmys. Obecnych 15 radnych. 
 
Ad. 28. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie i informacja o 
przygotowaniu Zakładu do sezonu zimowego. 
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie 
Ryszard Chrzanowski przedstawił informację o przygotowaniu Zakładu do 
sezonu zimowego. Informację z działalności ZGKiM radni otrzymali na 
piśmie. 
Sprawozdanie i informację załączono do niniejszego protokołu. 
 
Na salę obrad wrócili radni: Michał Gmys, Maciej Makowski, Kazimierz 
Szewczyk. Obecnych 18 radnych. 
 
Ad. 29. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie i informacja o 
przygotowaniu Ośrodka do niesienia pomocy mieszkańcom w 
okresie zimy. 
 
Informację o przygotowaniu Ośrodka do niesienia pomocy mieszkańcom 
w okresie zimy przedstawił Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Koronowie Dariusz Karwat. 
Sprawozdanie z działalności MGOPS w Koronowie, które załączono do 
niniejszego protokołu radni otrzymali na piśmie 
 

Ad. 30. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił Przewodniczący Komisji Michał 
Gmys. 
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Ad. 31. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – odpowiadając na zapytanie Pana 
radnego Tomasza Porazińskiego, co do inkubatora przedsiębiorczości i 
zdobycia środków na jego działalność informuję, że odpowiem w tej 
sprawie na piśmie. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Jeśli chodzi o wniosek złożony 
przez Pana radnego Macieja Makowskiego uważam, że jest to wniosek 
zasadny o właściwe oznakowanie Koronowa jako miasta 
monitorowanego. Oznakowanie to będziemy musieli usytuować w 
czterech punktach. Przy wjeździe od ulic: Tucholskiej, Nakielskiej, 
Pomianowskiego i Szosy Kotomierskiej. Myślę, że uda się nam to 
wykonać. 
 

Ad. 32. Okolicznościowe wystąpienie Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Koronowie z okazji 85 rocznicy powstania 
samorządu terytorialnego na terenie Gminy Koronowo i 15 
rocznicy odrodzenia samorządu w Polsce. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Ten rok jest rokiem szczególnym 
dla Gminy Koronowa, dla samorządu. W tym roku przypada 85 rocznica 
samorządu w Koronowie oraz dla całej Polski przypada 15 rocznica 
reaktywowania samorządu, pierwszych wolnych wyborów. 
 
W związku z przypadającymi w/w rocznicami samorządu Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk przedstawił okolicznościowe wystąpienie. 
 
Wystąpienie na piśmie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 

Ad. 33. Wyjazd radnych na teren Gminy Koronowo – wizytacja 
inwestycji gminnych. 
 
Radni Rady Miejskiej w Koronowie wizytowali inwestycje realizowane we 
Wtelnie, Tryszczynie i na terenie miasta Koronowa. 
 
Ad. 34. Zamknięcie obrad XXXVII sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk zamknął obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie. 
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Sesja trwała od godziny 9:00 do godziny 14:30.  
 
 
Koronowo, dnia  16 grudnia 2005 r. 
 
 
Protokół sporządziła 
Adela Rojek 


